

အိတ်သိတ်ကိုပျော်ဝံ့အလီခံ
တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ
(ထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်)



မိၢ်ပၢ်အလံာ်စိာ်စု
၂၀၁၆-၂၀၁၇

လိာ်ခိာ်တီၤလၢတၢ်ကကွၢ်ယုအီၤ

တၢ်ကတီၤလၢညါ	၁
တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤ	၁
တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိတဖၣ်	၁
တၢ်တဲၤဖျါထီၣ်ဘီၣ်သိၣ်ကွီၤပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအခီပညီ	၁
တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအက့ၢ်အဂီၢ်လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်	၁

တၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူထီၤရီၤသ့ၣ်တဖၣ်

တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ	၂
ပုၤမၤတၢ်ဖိ	၂
တၢ်မၤတရီၤတပါဖိသၣ်ဒီးတၢ်ဟံၤလီၤတဲာ်ဖိသၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူ	၂
တၢ်ထၢမံၤသၣ်စရီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူ	၂
တၢ်အပူၤ	၂
နၢ်ရဲၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်	၃
သီလ့ၣ်တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤ	၃
တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤ	၃
တၢ်ကဲထီၣ်သတူၢ်ကလၢ,တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ,ကသံၣ်ကသီ,တၢ်လၢတဖိးဒီးသ့ၣ်ထံ,ဒီး ဂ့ၢ်ဂီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်.....	၃-၄
ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပကဘၣ်ဆဲးကျိးအီၤ.....	၄
တၢ်ကွဲးလီၤမံၤ,တၢ်ထၢမံၤသၣ်စရီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူလၢ ပုၤတီၤဖိသၣ် တုၤ ယဲာ်တီၤ	၅
တၢ်ဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသး,တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢ.....	၅
တၢ်ဟံၤပတုၣ်ကွၢ်တၢ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤ	၆
တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဖဲထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်မၤလိတအိၣ်အဆၢကတီၢ်	၆
တၢ်အိၣ်တံၤသး	၆
တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ	၆
တၢ်ဖံးတၢ်မၤမူဒါ	၇
ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်	၇
တၢ်ဆဲးကျိး ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်	၈
တီၤဖိသၣ်တုၤယိးတီၤကွီၤခိာ်တဖၣ်အမံၤ	၈
တၢ်ဂ့ၢ်ပိာ်ထွဲ “က” (တၢ်ဆဲးလီၤမံၤသၣ်အလံာ်)	၉-၁၀
တၢ်ဂ့ၢ်ပိာ်ထွဲ “ခ” (တၢ်ကဲထီၣ်ဒီးပုၤကွီၤဖိသတူၢ်ကလၢအလံာ်)	၁၁
တၢ်ဂ့ၢ်ပိာ်ထွဲ “ဂ” (တၢ်ဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသးကဲထီၣ်သတူၢ်ကလၢအလံာ်).....	၁၂

တၢ်ကတိၤလၢညါ-

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢလံာ်စိာ်စုတဘျီအံၤအပူၤမ့ၢ်ဝဲဒ်သိးကမၤစၢၤကွီုဖိမိာ်ပာ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်လၢအဆးလီၤအဖိအမံၤလၢဘီၣ်သိၣ်ကွီုပျီၤဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ(ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်)တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ဃးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအမံၤတအိၣ်ကွဲးလီၤအသးလၢလံာ်တဘျီအံၤအပူၤန့ၣ်,ဝံသးစူၤဆးကျိးဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်တၢ်တက့ၢ်.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤ

ကတဲာ်ကတိၤန့ၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဒီးမၤအါထီၣ်ကံာ်စိ.တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤတၢ်ဖျးဒီးဒီးသဒၢစၢၤခိၣ်ဃၢၤဝးတရံးဖဲကွီုပျီၤဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်မုာ်လၢကွၢ်စိတဖၣ်-

- ၁) ပုၤကွီုဖိတဖၣ်ကမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးမၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အတၢ်ဖးလံာ်ဖးလဲၢ်,တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွးဒီးလံာ်ဖဲအ့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ကလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ၂) ပုၤကွီုဖိတဖၣ်ကမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်နီၣ်ခိတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အလုအလၢခိဖျိဂဲၤလိာ်ကွဲးတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲးတဖၣ်ဒီးနီၣ်ခိတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ၃) ပုၤကွီုဖိတဖၣ်ကမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးမၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အတၢ်ဖးလံာ်ဖးလဲၢ်,တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွးဒီးလံာ်ဖဲအ့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ကလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ၄) ပုၤကွီုဖိတဖၣ်ကမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးမၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အတၢ်ဖးလံာ်ဖးလဲၢ်,တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွးဒီးလံာ်ဖဲအ့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ကလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ၅) ပုၤကွီုဖိတဖၣ်ကမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးမၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အတၢ်ဖးလံာ်ဖးလဲၢ်,တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွးဒီးလံာ်ဖဲအ့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ကလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်တဖျါထီၣ်ဘီၣ်သိၣ်ကွီုပျီၤဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအခိပညီ

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအက့ၢ်အဂီၢ်လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်-

- ၁) တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဒီးတၢ်မၤအါထီၣ်ကံာ်စိတဖၣ်,
 - မၤလိအါထီၣ်တၢ်ကွဲးလံာ်အကျိၤအကျဲ
 - မၤအါထီၣ်,မၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒုတၢ်ဖးလံာ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်
 - မၤလိတၢ်အဆၢကတီၢ်(ကဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢဖိသ့ၣ်အတီၤပတီၢ်)
 - တၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်အါထီၣ်တၢ်သ့ကွဲးသ့ဖးချးဘၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤဟံၣ်တၢ်မၤ-ဖဲဟူရိၣ်တီၤခၢၣ်သးကွီု
- ၂) တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ
 - ၁. တၢ်အိၣ်ကျဲၤသးလၢအန့ၣ်ဂံၢ်န့ၣ်ဘါ
 - ၂. တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲးအကျိၤအကျဲဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲးသဘျီသ့ၣ်တဖၣ်
- ၃) ပုၤတဝၢတၢ်မၤသကိးတၢ်

တၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူထီၣ်ရီၤသ့ၣ်တဖၣ်

တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ

တၢ်ဆဲးလီၤမံၤသ့ၣ်စရီၤအလံာ်လၢတၢ်ကဘၣ်မၤပဲၤလီၤအီၤအိၣ်ဝဲၣ်လၢကွီၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ကိးဖျၢၣ်ဒဲးအပူၤဒီးတၢ်သိၣ်လိ န့ၣ်လိတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတၢ်လီၤလၢအအိၣ်လၢဟူၣ်ရီၣ်အၣ်ရဲၣ်န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်ထၢမံၤသ့ၣ်စရီၤအလံာ်တဖၣ်တၢ်က ဘၣ်မၤပဲၤလီၤဒီးဆုၤထီၣ်ကဒါက့ၤအီၤတချုးလၢပုၤကွီၤဖိန့ၣ်လီၤဒဲးဆူတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲၣ်အံၤအပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ထၢမံၤ သ့ၣ်စရီၤအလံာ်က့တဖၣ်မိၢ်ပၢ်ကဘၣ်မၤပဲၤလီၤအီၤဒီးကွဲးဝဲၣ်လီၤအမံၤဒဲးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတနံၣ်ဘၣ်တနံၣ်အိၣ်ဝဲၣ်အသိး န့ၣ်လီၤ.တၢ်ထၢမံၤသ့ၣ်စရီၤတၢ်ကွဲးနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤသီထီၣ်က့ၤအီၤဖဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဆီတလဲအခါဒ်အ မ့ၢ်လီၤဝဲၣ်နီၣ်ဂံၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ,အိၣ်ဆိးလီၤကျဲၤမ့ၢ်ဂ့ၤ,ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဆဲးကျိး အခါန့ၣ်လီၤ.မိၢ်ပၢ်ပုၤကွီၤထွဲတၢ်လၢအဆဲးလီၤန့ၣ်အဖိ အမံၤတဖၣ်ကွီၤဆိကမိၢ်တူၢ်လိာ်ဝဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူဒီးတၢ်ဘျၢသဲးစးလၢအအိၣ်ဖျါလၢလံာ်စိာ်စုတဘျီအံၤအပူၤဒီးလၢ ကီၢ်ရဲၣ်လီၤကဝီၤကွီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွဲးနီၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဝဲၣ်လၢလၢအဘၣ်ပးဒီးဖိသ့ၣ်ဒီးအဟံၣ်ဖိပီဖိအဂ့ၢ်အကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်အံးထွဲကွီၤ ထွဲအီၤဂ့ၤဂ့ၤဒီး ပာ်အီၤဘၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆီတလဲအဂ့ၢ်အမ့ၢ်အိၣ်တမံၤမံၤန့ၣ်,တၢ်ကတဲးကျိးမိၢ်ပၢ်ပုၤကွီၤ ထွဲတၢ်တသ့ဝဲအသ့လၢအဆိအချ့န့ၣ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ်အတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ,တၢ်ဆဲးကျိးလိာ်သးဒီးတၢ်ဟံၣ်ယုာ်ဟံၣ်ဂီၢ်တၢ်မၤသကိးတၢ်မ့ၢ်ဝဲနီၣ်ဝဲၣ်ခံတခါလၢဖိသ့ၣ်တဂၤ ဘၣ်တဂၤအတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်ဒီးမ့ၢ်တၢ်အရ့ဒိၣ်ကတၢ်လၢထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အတၢ်မုၢ်လၢကွီၤစိကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်အ ဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ပကမၤသကိးတၢ်တပူၤပီၤဘူးဘူးတၢ်တံၢ်ဒီးမိၢ်ပၢ်ပုၤကွီၤထွဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိးနကသ့ၣ်ညါတၢ်လၢနဖိလီၢ် ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤမၤတၢ်ဖိ

ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤကွီၤအီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးတချုးဒဲးတၢ်ယုထၢအီၤလၢကမၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤ မၤတၢ်ဖိကရၢဖိကိးဂၤဒဲးဘၣ်တၢ်သိၣ်လိယၣ်အီၤဂ့ၤဂ့ၤတုၤလီၤတီၤလီၤတချုးအန့ၣ်လီၤဆူတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤတရီၤတပါဖိသ့ၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူ

ဒ်လီၢ်ကဝီၤကမျၢၢ်ကွီၤတဖျၢၣ်အသိး, ဟူၣ်ရီၣ်လီၢ်ကဝီၤကွီၤအပုၤမၤတၢ်ဖိဒီး ပုၤမုာ်သးမၤကလီၤတၢ်ဖိဝဲလၢာ်,ဒ်တၢ်သိၣ်တၢ် သီအိၣ်ဝဲၣ်အသိး,အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးမူဒါလၢ အကဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်မၤတရီၤတပါ မ့တမ့ၢ် တၢ် လီၤတီၢ်ကွံာ်လၢတၢ်ကွီၤထွဲ ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထၢမံၤသ့ၣ်စရီၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူ

လၢတၢ်ကမၤလီၤတၢ်ပုၤကွီၤဖိလၢအဆဲးလီၤအမံၤလၢထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲၣ်အံၤအပူၤအဂီၢ်,ပုၤကွီၤဖိတဖၣ် က ဘၣ်အိၣ်လၢထံၣ် အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်မၤလိအတီၤပူၤ (ဟါ ၃:၃၀ တုၤ ၅:၀၀) ၉၀% ဒ်အထီၣ်ကွီၤတနံၣ်ဘၣ်တနံၣ်အသိးလၢ တလၢအတီၤပူၤ အသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤကွီၤဖိလၢအထီၣ်ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အဆၢကတီၢ်တပုၤထီၣ်ဒ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ် တၢ်ထုးထီၣ်ကွံာ်တမံၤတဘျီပီ ဖဲလၢအကတၢ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အပူၤ

ပုၤကွီၤဖိတဂၤဂ့ၤတဂၤဂ့ၤလၢအဟဲထီၣ်မၤလိဝဲထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်န့ၣ်,တၢ်တယုအဝဲသ့ၣ်လၢစ့နီၣ်တဘျီဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

နာ်ရံၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်

နာ်ရံၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢပှၤတီၤဖိသၢ်တုၤယၢ်တီၤအဂီၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဝဲဟါ ၃:၃၀-၅-၃၀နာ်ရံၣ်မ့ၢ်ဟးထီၣ်တုၤမ့ၢ်ယၢ်နံၤန့ၣ်လီၤ.ဖဲကွီၤအနံၤသဘျ့,ကွီၤပျၢ်ဆိမ့ၢ်နံၤ,ကွီၤသရၣ်တၢ်သိၣ်လိမ့ၢ်နမ,ကွီၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အမ့ၢ်နံၤ,ဖဲကွီၤတထီၣ်အဆၢကတီၢ်မ့ၢ်နံၤ,မ့တမ့ၢ်ဖဲတၢ်ပျၢ်ဆိမ့ၢ်လၢမ့ၢ်ခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤတဂ့ၤဘၣ်အယိမ့ၢ်နံၤတဖၣ်န့ၣ်,ထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.ဖဲထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်တၢ်မၤလိတအိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်,ထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်ကွီၤသရၣ်ကဆဲးကျိးဝဲမိၢ်ပၢ်ခိဖျိဆုၤလံၣ်ဆူကွီၤဖိမိၢ်ပၢ်အအိၣ်,“ထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်တၢ်မၤလိတအိၣ်ဘၣ်”ကဘၣ်တၢ်ကျးလီၤစ့ၢ်ကိးအီၤလၢကွီၤအတြၢအလီၤ,ကွီၤကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလီၤစ့ၢ်ကိးဝဲ,ဒီးကျိၤကျဲအဂ့ၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်ကစးထီၣ်ထီၣ်ဝဲဝဲ,လါဖဲးပထုဘၢၣ် ၁၈သီ, ၂၀၁၇အနံၤ ဒီးကကတၢ်ဖဲ မ့ၢ်ယၢ်နံၤ,လါ မ့ၢ် ၁၁သီ,၂၀၁၈အနံၤန့ၣ်လီၤ.

ပှၤဖိသၢ်လၢအတဘၣ်တၢ်ဟဲဟံးန့ၣ်က့ၤအီၤလၢထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်ကွီၤပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဖဲဟါ ၅:၃၀နာ်ရံၣ်န့ၣ်,ကွီၤအပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါကကိးဆဲးကျိးအမိၢ်အပၢ်ဒီးပှၤနီၢ်ဒိၣ်အဂၤလၢအမံၤအိၣ်ကွဲးလီၤအသးလၢတၢ်ဆဲးလီၤန့ၣ်ဖိသၢ်အမံၤစရိအပှၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.မိၢ်ပၢ်မ့ၢ်တစံးဆၢလိတဖဲတၢ်ကိးအီၤအခါန့ၣ်,ကွီၤအပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါကကိးဆဲးကျိးကီၢ်ရၣ်လီၢ်ကဝီၤကွီၤအပၤကီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သီလုၣ်တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤ

ဖိသၢ်လၢအအိၣ်လီၤတၢ်လဲၤထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပှၤတဖၣ်,လၢတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤသီလုၣ်အဂီၢ်,အမိၢ်အပၢ်ကဘၣ်ဟံးန့ၣ်မူဒါ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ

တလီၢ်လၢတၢ်ကလဲၤန့ၣ်ဒီးဟးထီၣ်လၢထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်အဂီၢ်ဘၣ်တၢ်ပၢ်နီၣ်အီၤလၢကွီၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တပျၢ်ဒီးတပျၢ်အပှၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သတူၢ်ကလၢ,တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ,ကသံၣ်ကသီ,တၢ်လၢတဖိးဒီးသ့ၣ်ထံ,ဒီး ဂ့ၢ်ဂီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်

ဖဲနဖိတဟဲထီၣ်ကွီၤခိဖျိအဆိးက့,မ့တမ့ၢ် ဆိးက့ဖဲကွီၤထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤ တဘၣ်မၤနဖိဟဲထီၣ်ထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်တၢ်မၤလိတဂ့ၤ. နဖိမ့ၢ်ဆိးက့ဖဲထံၣ်အ့ၣ်ဖဲၣ်တၢ်မၤလိအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ပကကိးဆဲးကျိးနၤ လၢနကဟဲဟံးန့ၣ်က့ၤနဖိတဘျီယိ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲနဖိဆိးက့, မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးသတူၢ်ကလၢ ဖဲကွီၤပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ပကဆဲးကျိးမိၢ်ပၢ်ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဒီး ပဆၢမ့ၢ်လၢလၢမိၢ်ပၢ်ကဟဲဟံးန့ၣ်က့ၤအဖိတဘျီယိန့ၣ်လီၤ.

ဖိသၢ်လၢအစးထီၣ်ဆိးက့ဒီး အလီၢ်အိၣ်လၢတၢ်တဟ်အီၤလၢအသကိးအကျါ ခိဖျိအိၣ်ဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါလၢအဘၣ်ကူဘၣ်ကဲတၢ်သ့ န့ၣ်, တၢ်ကဟ်လီၤဆိအီၤဒီးအသကိးဒီး တၢ်ကကွၢ်ထွဲအီၤတုၤအမိၢ်အပၢ်ဟဲဟံးန့ၣ်က့ၤအီၤတစု န့ၣ်လီၤ.တၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤအပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ ကမၤထွဲတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဝဲကျိၤအတၢ်ထုးစုနဲၣ်ကျဲ ခိဖျိ တၢ်ကွဲးလီၤတၢ်ဆူးတၢ်ဆါလၢအဘၣ်ကူဘၣ်ကဲတၢ်သ့တဖၣ်အမံၤဒီး တၢ်ကဆဲးကျိး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဝဲကျိၤ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ် လၢအလီၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်ဟ်ပျါထီၣ်အီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကိးအမိၢ်အပၢ်မ့ၢ်တဟူဘၣ်န့ၣ်,ပုၤမၤတၢ်ဖိကဆဲး ကျိးဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပဘၣ်ဆဲးကျိးအိၤလၢအမံၤအိၣ်ကွဲးလီၤအသး
လၢနဖိအတၢ်ဆဲးလီၤမံၤသၣ်စရိအပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ဝံသးစူၤတၢ်မ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢ,နတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးလီၢ်,နလီၤတဲစိ,မ့
တမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပ ဘၣ်ဆဲးကျိးအိၤလၢနဟံၣ်ဖိပိအဂီၢ်တဖၣ်ဆိတလဲအခါ,တဘၣ်ပုၤတဘျီယိတက့ၢ်.ပကိးပုၤမ့ၢ်
တဟူနီတဂၤဘၣ်န့ၣ်,ပကကိး ၉၁၁ လၢအက လဲၤဆုၤဖိသၣ်ဆူတၢ်ဆါဟံၣ်ဖိသၣ်ဆိက့အခါန့ၣ်လီၤ.ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်
သရၣ်ကမၤပုၤလီၤဝဲပုၤကိၣ်ဖိအတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးသတူၢ်ကလၢ်အလံာ်ဟ်ဖျါဒီးဆုၤထီၣ်အိၤဆူထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်အပုၤန့ၣ်တၢ်
အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.(တၢ်ပိာ်ထွဲ-ခ Appendix B)

ပပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်တဟ့ၣ်ဒုးအိၣ်ပပုၤကိၣ်ဖိလၢကသံၣ်တခါဂ့ၤတခါဂ့ၤန့ၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢအတဖိးဒီးနဖိအသ့ၣ်အထံမ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်ပုးတမံၤမံၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤကွဲးလီၤအိၤလၢတၢ်ဆဲးလီၤမံၤသၣ်အလံာ်အပူၤ
တက့ၢ်. ပကတၢ်ပိာ်တဲသကိးတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤဒီးနၤ လၢပကအိၣ်ဒီးတၢ်တိာ်ကျဲၤအဂီၢ် ဒ်သိးပကသ့ဒိသဒေပုၤလၢအအိၣ်
ဒီးသ့ၣ်ထံတၢ်ကိတၢ်ခဲအဝဲအံၤ ဒီးဒ်သိးပကသ့မၤစၢၤနဖိဖဲတၢ်လၢအတဖိးဒီးအသ့ၣ်အထံဟဲကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ် အဂီၢ်
န့ၣ်လီၤ.

ဖိသၣ်လၢအဆဲးလီၤအမံၤလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲအံၤအပူၤတဖၣ် ဆုၤထီၣ်တ့ၢ်လံကသံၣ်ဒိသဒေအလံာ်အုၣ်သး ဖဲအဆဲး
လီၤအမံၤလၢကိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတထၢဖိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဘၣ် မ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်
ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အိၣ်တ့ၢ်လံလၢကိၣ်အတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါအပူၤအယိန့ၣ်လီၤ.

ပပုၤမၤတၢ်ဖိလၢတၢ်ဒီးငါအိၤတဖၣ် တၢ်သိၣ်လိဟံးစုန့ၣ်ကျဲအိၤဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ပိးတၢ်လီၤလၢအလီၤဘၣ်ယိာ်သ့ၣ်တဖၣ်
အိၣ်အလီၢ်ဒီး တၢ်တၢၤကွဲာ်တၢ်ဘၣ်အဘၣ်သိအလီၢ်တဖၣ် အယိ ပပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကဘၣ်အိၣ်မူလူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်ရဲၣ်
တၢ်ကျဲၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သိလၢတၢ်ဟ်လီၤအိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအိၣ်ဒီးတၢ်ကတဲာ်ကတီၢ်ဆိသးလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအဂီၢ်ဒီးတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဟဲအိၣ်ထီၣ်
ဖဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဆၢကတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကွဲာ်ကဒါက့ၤတၢ်တိာ်ကျဲၤအဝဲအံၤဖဲအဘၣ်တၢ်ဒီးငါ
အိၤအဆၢကတီၢ် ဒီးတၢ်တိာ်ကျဲၤအဝဲအံၤကဘၣ်တၢ်ကွဲာ်ကဒါက့ၤကဒီးအိၤအသိတဘျီဒ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ဟ်ပနီၣ်
အိၤ ဖဲအလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကဆိတလဲမၤသီထီၣ်က့ၤအိၤအခါ န့ၣ်လီၤ.

ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပကဘၣ်ဆဲးကျိးအိၤ..

တၢ်ဆဲးလီၤမံၤသၣ်အလံာ်ပူၤအစ့ၤကတၢ်ကဘၣ်အိၣ်ဒီးဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပကဘၣ်ဆဲးကျိးအိၤတဂၤအမံၤလၢအသးနံၣ်
အိၣ် ၁၈နံၣ်ဆူအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပကဘၣ်ဆဲးကျိးအိၤဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကမ့ၢ်ဝဲ နတံၤသကိး,ပုၤလၢအိၣ်ဘူးဒီး
နၤ,မ့တမ့ၢ်ပုၤလၢအမၤသကိးတၢ်တပူၤယိဒီးနၤ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤသးပုၤလၢအဟဲဟံးန့ၣ်က့ၤနဖိလၢကိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်
ကဘၣ်ဒုးန့ၣ်ပုၤလၢအခိၣ်ဂီၤ(အၣ်ဒံၣ်)န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွဲးလီၤမံၤ,တၢ်ထၢမံၤသၢ်စရီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူလၢပုၤတၢ်ဖိသၢ်တုၤယဲၢ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်ကထၢဖိသၢ်အမံၤကိးနံၤဒဲးတချုး တၢ်အိၣ်တံၤသးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတၢ်ကတၢၢ်တၢ်ကတၢၢ်လၢမိၢ်ပၢ်တ ကွဲးလီၤအမံၤလၢလံာ်အပူၤအိၣ်ဒီးမုၢ်နံၤမုၢ်သီလီၤတၢ်လီၤဆဲးဒီးမိၢ်ပၢ်တကွဲးစဲလီၤအမံၤ န့ၣ်ဟဲးတၢ်ကတၢၢ်ဖိသၢ်လၢကွဲးတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.ဟံၣ်ဖိသီမုၢ်တမ့ၢ်တံၤသကိးလၢအဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးဟ့ၣ်ယၢ်အီၤလၢကဟဲး ဟံးကတၢၢ်ဖိသၢ်လၢကွဲးတဖၣ်န့ၣ်ကဘၣ်ဒုးန့ၣ်ပုၤလၢအခိၣ်ဂီၤ(ID)န့ၣ်လီၤ.တဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တမ့ၢ်သးတမ့ၢ်ဖဲပၤဆုၤ တၢ်မူဒါခိၣ်ကိးယိထံတၢ်လၢတၢ်မၤလီၤတၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တဂ့ၤ.ပဘၣ်ယိာ်တၢ်လၢနဖိအသးသမူအဂီၢ်အ ယိန့ၣ်လီၤ.ဖိသၢ်တဖၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးလၢအကက့ၤဆူဟံၣ်လၢအခိၣ်ဖဲတၢ်မ့ၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤလၢမိၢ်ပၢ်ပုၤကွဲးထွဲတၢ် အအိၣ်(ဝံသးစူၤပၢ်ဖျါဘၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢနဖိက့ၤဆူဟံၣ်သ့အဆၢကတီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတက့ၢ်).ဟူရိၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ကွဲးတ ဟံးန့ၣ်လၢမူဒါဖဲပုၤကွဲးဖိဟးထီၣ်လၢကွဲးအချုး ဝံၤဒီးက့ၤဆူဟံၣ်အဆၢကတီၢ်လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သး/တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢ

ဟူရိၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ကွဲးတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢ,တၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးတၢ်သိၣ်တၢ်သီသနူကဘၣ်တၢ်သ့အီၤစးထီၣ်ဖဲထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်သိၣ် လိစးထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.ပနံၤပၢ်လၢပုၤကွဲးဖိကိးဂၤဒဲးလီၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢကိးဆၢကတီၢ်ဒဲးမ့ၢ်တမ့ၢ်အဂၤတ ခါပပလၢာ်ဘၣ်လၢတၢ်ခဲလၢာ်ကလဲၤအသးဂ့ၤဂ့ၤအဂီၢ်.တၢ်သိၣ်လိဆိတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢဒီးတၢ်ကဲထီၣ်ပိာ်ထွဲအခံတဖၣ်မ့ၢ် တၢ်လၢအရ့ၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.ပကသ့ဝဲတၢ်နဲၣ်ကျဲး,တၢ် မၤဘၣ်က့ၤတၢ်အကျဲး,တၢ်ဒုးဟးထီၣ်ကွဲးတၢ်အကျဲးလၢအဂ့ၤတ ဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်လီၤဖးတၢ်တစီၢ်ဖိမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဒုးဟးထီၣ်ကွဲးတၢ်လၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအပူၤကဘၣ်တၢ်သ့အီၤဒ်သိးတၢ်ကမၤလီၤမၢ် ကွဲးပုၤကွဲးဖိအလုလၢလၢအတဂ့ၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤကွဲးဖိအလုအလၢသီတဖၣ်အံၤမ့ၢ်မၤအသးယံာ်ယံာ်ထၢထၢန့ၣ်,ပၤ ဆုၤတၢ်မူဒါခိၣ်ကဆဲးကျိးမိၢ်ပၢ်ပုၤကွဲးထွဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တဘျီယိ,လၢတၢ်န့ၣ်အယိပမၤသကိးတၢ်တပူၤယိကသ့ဝဲလၢပ ကယုထံၣ်န့ၣ်တၢ်စံးဆၢအအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤကွဲးဖိလၢအမၤပျဲၤမၤဖုးပုၤကွဲးဖိအဂၤမ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲထံၣ်အ့ၣ် ဖံၣ်တၢ်မၤလိအဆၢကတီၢ်န့ၣ်,ကဘၣ်တၢ်ဟီထီၣ်ကွဲးအီၤလၢတၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.ဝံသးစူၤ ဟ့ၣ်နီၤလီၤသကိးပတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဒီးမၤယုၤနဖိလၢဟံၣ်ဒ်သိးကကဲထီၣ်တၢ်မၤနၢၤလၢနဂီၢ်လၢဟံၣ်စ့ၢ် ကိးတက့ၢ်.ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အပုၤမၤတၢ်ဖိကမၤပုၤလီၤဝဲတၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးလၢအကဲထီၣ်အသးအလံာ်(တၢ်ပိာ်ထွဲ-ဂ Appendix C)ဝံၤဆုၤထီၣ်အီၤဆူထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အပုၤနဲၣ်တၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကြၢးလၢပုၤကွဲးဖိကဆဲးမၤသဘံၣ်သဘၣ်ဒဲးတၢ်ဆူညါလၢထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်မၤလိအပူၤမၤ,တၢ်စံးဆၢမ့ၢ်ဒ်လၢအံၤအသိး န့ၣ်လီၤ.

- ၁) ပုၤမၤတၢ်ဖိကဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤကွဲးဖိ,ဟ့ၣ်ပလီၢ်အီၤဘၣ်ယးဒီးအလုအလၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ၂) တၢ်တပျဲထီၣ်ပုၤကွဲးဖိလၢတၢ်မၤလိခိဖျိမၤကီမၤခဲတၢ်ကဘၣ်တၢ်သ့အီၤဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိကဒုးသ့ၣ်ညါဝဲမိၢ်ပၢ်ပုၤ ကွဲးထွဲတၢ်ခိဖျိ လီပရၢဘၣ်ယးဒီးအဖိအလုအလၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ၃) တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤအီၤယုာ်ဒီးမိၢ်ပၢ်ပုၤကွဲးထွဲတၢ်,တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပုၤမၤတၢ်ဖိ,ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအ ပုၤနဲၣ်တၢ်လၢတၢ်ကတၢၢ်ပိာ်ထဲသကိးဝဲပုၤကွဲးဖိအတၢ်မၤကီမၤခဲမၤတံာ်တံာ်အလုအလၢသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး မၤဂ့ၤထီၣ်လုလၢအတၢ်တိာ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးပတုၣ်ကွၢ်တၢ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤ

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ပုၤကွၢ်ဖိကဘၣ်တၢ်ဟံးပတုၣ်အိၣ်တစိၣ်တလီၢ်လၢတၢ်မၤလိအပူၤမ့တမ့ၢ်ဒုးဟးထီၣ်ကွၢ်အိၣ်လၢထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤခိဖျိတၢ်ဟံးပတုၣ်အိၣ်တစိၣ်တလီၢ်လၢအသိမ့တမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျုးတၢ်ကိတၢ်ခဲတဖၣ်အသိန့ၣ်လီၤ.

ပုၤကွၢ်ဖိလၢအထီၣ်ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အဆၢကတီၢ်တပျဲၤထီၣ်ဒ်တၢ်ဟံးပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်တမံၤတဘျီယီၤဖဲလၢအကတၢ် န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်ကမၤလိတၢ်ပုၤကွၢ်ဖိလၢအဆဲးလီၤအမံၤလၢထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဖဲအံၤအပူၤအဂီၢ်,ပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ် ကဘၣ်အိၣ်လၢထံၣ်အ့ၣ် ဖံၣ်တၢ်မၤလိအတီၤပူၤ (ဟါ ၃:၃၀ တုၤ ၅:၀၀) ၉၀% ဒ်အထီၣ်ကွၢ်တနံၤဘၣ်တနံၤအသိးလၢတလိအတီၢ်ပူၤ အသိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဖဲထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်မၤလိတအိၣ်အဆၢကတီၢ်

မုၢ်နံၤလၢထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်မၤလိတထီၣ်တနံၤဘၣ်တနံၤန့ၣ်,ကွၢ်အပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါယုၣ်ဒီးထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်ပၤဆုၤတၢ်မူဒါခိၣ်ကဒုးသ့ၣ်ညါဝဲမိၢ်ပၤတဖၣ်ခိဖျိ ကွဲးလီၤလံာ်ဆူမိၢ်ပၤအအိၣ် န့ၣ်လီၤ.ဖဲမုၢ်နံၤလၢကွၢ်တထီၣ်ခိဖျိမူခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤတဂ့ၤဘၣ်အသိမ့တမ့ၢ်သိလ့ၣ်ကျဲၤတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအဂီၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘီန့ၣ်,ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်တၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤစ့ၢ်ကိးတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.မ့မုၢ်မုၢ်နံၤဖဲကွၢ်ပျံဆိန့ၣ်,ပုၤကွၢ်ဖိကိးဂၤဒဲးလၢအဒီးကွၢ်အသိလ့ၣ်ဘၢးစံတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဆုၤက့ၤအိၣ်ဆူအဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.နဖိမ့ၢ်တဒီးကွၢ်အသိလ့ၣ်ဘၢးစံဘၣ်န့ၣ်,နကဘၣ်ဟံးပတုၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါကဘၣ်တၢ်ရၤလီၤအိၣ်ဖဲကိၢ်ရဲၣ်တၢ်ရၤလီၤတၢ်ကစီၣ်အလီၢ် (ကွၢ်အတၢ်ကစီၣ်သန့)ဒီးလၢထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အဖးစံဘိးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်တံၤသး

ကိးနံၤဒဲးကွၢ်ပျံဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤကတဲာ်ကတီၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်အိၣ်ကစဲးကစိးလၢအန့ၣ်ဂံၢ်န့ၣ်ဘါသ့ၣ်တဖၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ဝံသးစူၤဒုးသ့ၣ်ညါပုၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢအန့ၣ်ဂံၢ်န့ၣ်ဘါလၢအလီၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပကမၤထွဲနတၢ်ယုထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အခံ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဝဲဟူရိၣ်ကိၢ်ရဲၣ်လီၢ်ကဝီၤကွၢ်အပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အမူအဒါလၢကဘၣ်ကတဲာ်ကတီၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤပုၤကွၢ်ဖိအတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါတဖၣ်ဂ့ၤဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်ပုၤကွၢ်ဖိအဂ့ၢ်အကျိၤလၢတၢ်ဟံးအိၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်,တၢ်ကဟ့ၣ်နီၤလီၤတဲပုးဒ်ထဲကွၢ်အပူၤမၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်,ကွၢ်ကသံၣ်သရဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်,မိၢ်ပၤပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်,ပုၤကွၢ်ဖိအနီၢ်ကစၢ်,ဒီးကိၢ်စၢ်ဖိဒီးပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်လၢအကွၢ်သမံသမိးဝဲတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကဟ့ၣ်နီၤလီၤဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်ဆူမိၢ်ပၤပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးအဖိအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့,တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးလုလၢသကဲာ်ပဝးအဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖံးတၢ်မၤမူဒါ

ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်ပၤဆှၢတၢ်မူဒါခိၣ်ဒီးကွီတဖျၢၣ်ဒီးတဖျၢၣ်ပၤဆှၢတၢ်မူဒါခိၣ်တဖၣ်ကဟံးန့ၣ်မူဒါလၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂၤတခါဂၤတခါဂၤဒီးတၢ်အိၣ်တံၤသးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ခဲလၢၣ်န့ၣ်လီၤ.ကမၤလီၤတၢ်စ့ၢ်ကိးဒ်သိးထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်ကအိၣ်ဒီးအပူၤမၤတၢ်ဖိလၢလၢလီၤလီၤလၢပူၤကွီဖိတၢ်ကဟုကယၢ်အဂီၢ်ဒီးဖဲပူၤမၤတၢ်ဖိတဂၤလၢဟဲမ့ၢ်တချုးဘၣ်အခါတၢ်ကယုခၢၣ်စးစ့ၢ်ကိးပူၤတဂၤလၢလၢအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.ကွီတဖျၢၣ်ဒီးတဖျၢၣ်အခိၣ်ဒီးတီၤဒေးခိၣ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဟံးဖိၣ်မၤသကိးတၢ်တနံၤဒီးတနံၤလၢကကတဲၣ်ကတီၤယၢ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂၤသ့ၣ်တဖၣ်,ဒီးတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤပူၤကွီဖိလၢအကမၤဟံၣ်တၢ်မၤအဂီၢ်,ဖဲအလီၢ်အိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်ပူၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒဲးကဘၣ်ဟဲတၢ်မၤဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.ဟဲမ့ၢ်တချုးန့ၣ်,ကဘၣ်ယုယၢ်အခၢၣ်စးသရၣ်လၢအကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲလၢအလီၢ်ဒီးကဘၣ်ဆဲးကျိး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်တၢ် တချုးတၢ်အတၢ်သိၣ်လိစးထီၣ်ဒဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲအံၤအပူၤန့ၣ်တၢ်ကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲမိၢ်ပၢ်ပူၤကွီထွဲတၢ်ဖဲ တၢ်တမံၤဂၤတမံၤဂၤဆိတလဲကဲထီၣ်အသးဘၣ်ထွဲဒီးသနူတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟူရိၣ်ကီၢ်ရၢၣ်လီၢ်ကဝီၤကွီကမံးတံၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်သနူဒီးကွီအလံၢ်စိၣ်စုကဘၣ်တၢ်စးထီၣ်သူအီၤဖဲဘီၣ်သိၣ်ကွီပျၢၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်မၤလိစးထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်သးမၤကလီၤစၢၤတၢ်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်

ဘီၣ်သိၣ်ကွီပျၢၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢမိၢ်ပၢ်ကမၤသကိးဘၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးဟဲမုၢ်သးမၤကလီၤစၢၤတၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲအံၤအပူၤန့ၣ်,ဝံသးစူၤဆဲးကျိးဘၣ်ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်အပူၤန့ၣ်တၢ်မ့တမ့ၢ်ထံၣ်အ့ၣ်ဖံၣ်ဖိမံမူဒါခိၣ်တက့ၢ်.

တစ်ဆဲးကျိုးထံအိုင်ဖိုင်

လၢဂ်ဂီၤအူတၢ်ဂၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ,မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဟဲးဟံးန့ၣ်က့ၤအမိလၢက့ၢ်လၢတၢ်ဂၢ်တခါခါအဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်,အလီၢ်အိၣ်လၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဟဲးဆဲးကျိုးဆိက့ၢ်အဝဲၤဒၤမ့တမ့ၢ်က့ၢ်အပူၤပၤဆၢတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

က့ၢ်ပူၤပၤဆၢတၢ်အဖိုင်ကတၢၢ် ..သရၣ်ထဲရံၣ်နဲဘၢၣ်စူး
လီၢ်ပရၢ .. Terry.Nebelsick@k12.sd.us
ဝဲၤဒၤမ့တမ့ၢ်က့ၢ် .. ၆၀၅-၃၅၃-၆၉၉၀

ထံၣ်အိုင်ဖိုင်ဖိးမံမူဒါခိၣ် .. မးစံၣ်ယၢ်ရဲဒံၣ်
လီၢ်ပရၢ .. Marcia.Ready@k12.sd.us

ထံၣ်အိုင်ဖိုင်အပူၤနဲတၢ် .. ရဲရံၣ်နဲလံစၢၣ်
လီၢ်ပရၢ .. Sherri.Nelson@k12.sd.us
ဝဲၤဒၤမ့တမ့ၢ်က့ၢ် .. ၆၀၅-၃၅၃-၆၉၉၂

တီၤဖိသၢ် တုၤ ဃိးတီၤ တီၤက့ၢ်ခိၣ်တဖၣ်

ဘူၤခဲန့ၢ်တီၤဖုၣ်တုၤလၢတတီၤက့ၢ်
က့ၢ်ခိၣ် .. သရၣ်မ့ၢ်.ဖဲကံၣ်ဟဲး
လီၢ်ပရၢ .. Peggy.Heinz@k12.sd.us
လီၢ်တဲစိ .. ၆၀၅-၃၅၃-၇၈၇၅

မဲၤဒူးစၢၣ် ၂-၃တီၤ က့ၢ်
က့ၢ်ခိၣ် .. သရၣ်မ့ၢ်.ဟံးသၢၣ်ရိၣ်ဇဲလံ
လီၢ်ပရၢ .. Heather.Rozell@k12.sd.us
လီၢ်တဲစိ .. ၆၀၅-၃၅၃-၇၈၈၅

ဝးရဲးတၢ် ၄-၅တီၤ က့ၢ်
က့ၢ်ခိၣ် .. သရၣ်မ့ၢ်.ဘဲးဖိး
လီၢ်ပရၢ .. Beth.Foss@k12.sd.us
လီၢ်တဲစိ .. ၆၀၅-၃၅၃-၇၈၈၉၅

ဟူရိၣ်တီၤခါၣ်သးက့ၢ်
က့ၢ်ခိၣ် .. သရၣ်.မးထဲပျဲး
လီၢ်ပရၢ .. Mike.Taplett@k12.sd.us
လီၢ်တဲစိနီၣ်ဂံၢ် ၆၀၅-၃၅၃-၆၉၀၀

ဖိးမံမူဒါခိၣ်လၢက့ၢ်တဖျၢၣ်ဘၣ်တဖျၢၣ်.

- တီၤဖိသၢ်**
- လုၣ်ခံၣ် ဟဲးထုကၢၣ် .. laci.Hettinger@k12.sd.us
 - လုး ခဲးစတံလိၣ်.. Elizabeth.Castillo@k12.sd.us

- တတီၤ**
- က့ၢ်နံးဖၢၣ် ဖျါး.. Jennifer.Fuchs@k12.sd.us
 - ခြိးစတံၣ် ဝုကံၣ်.. Krsti.Winegar@k12.sd.us

- ခံတီၤ**
- ရဲရံၣ် လိး .. Shari.Lord@k12.sd.us
 - ဟံးသၢၣ် ဖဲး .. Heather.Sieh@k12.sd.us

- သၢတီၤ**
- ခဲလံဘံၣ် ဘဲး ဝး .. Kelby.VanWyk@k12.sd.us
 - ဘဲးယၢ် မူၤ .. Vanya.Munce@k12.sd.us

- လျိၢ်တီၤ,ယဲၢ်တီၤ**
- ဘီၣ်ဘံၣ်မဲးတယူ .. Bobbie.Matthews@k12.sd.us
 - အမဲးဒုၣ်ခိၣ်က့ၢ် .. Amanda.Dejong@k12.sd.us

- တီၤခါၣ်သးက့ၢ်**
- လီၢ်ရဲၣ်ဝဲၤလဲစဲၢ် ...Laura.Willemsen@k12.sd.us

တၢ်ဂ့ၢ်ပိၣ်ထွဲ က
ဟူၣ်ရိၣ်ကီၢ်ရၢၣ်ကွီ
ဘီၣ်သိၣ်ကွီပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ(ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်)
တၢ်ဆဲးလီၤမံၤသၣ်အလံၤ

ဝံသးစူၤမၤပုၤလီၤလံာ်ကျိၤလၢလၢတဖၣ်အံၤဝံၤဆၢကဒါက့ၤဘၣ်အီၤဆူကွီၤဖဲလၢဖဲပထုဘၣ်ၣ်ၤ ၂၀၂၁ ခုၤအနံၤန့ၣ်တက့ၢ်.
ဘီၣ်သိၣ်ကွီပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံကစးထီၣ်ဖဲ မုၢ်ဟးထီၣ်,လၢဖဲပထုဘၣ် ၁၈,၂၀၁၇ ဇီးကတၢၢ်ဖဲ လၢမ့ၢ် ၁၁,၂၀၁၈အနံၤန့ၣ်လီၤ.

ဖိသၣ်မံၤ: _____ အတိၤ: _____
ကွီၤပုၤကွီၤဖိလဲၤထီၣ်ဝဲတဖျၢၣ်အမံၤ _____ တီၤဒၤဒးသရၣ်/သရၣ်မုၢ်မံၤ: _____
ဟံၣ်နီၣ်ဂံၢ်အိၣ်ဆိးတၢ်လီၤ: _____ ဟံၣ်လိတဲစိနီၣ်ဂံၢ် _____
ဒီပုၤဝဲလၢအဆဲးလီၤအမံၤလၢထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်အမံၤ _____

ဟူၣ်ရိၣ်ကီၢ်ရၢၣ်လီၤကဝီၤကွီၤပိၣ်ကဖၢလၢအသးဒိၣ်မးလၢအကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလီၤဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢပဘၣ်တၢ်ယုထာတၢ်ပုၤဒ်သိးပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်၂၁ ယၤ
ဖိၣ် နံၣ်ကွီပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအစုဆိၣ်ထွဲ ဇီးပကစးထီၣ်မၤစၢၤဘၣ်ပုၤဖိသၣ်ဖဲမုၢ်ဟးထီၣ်,လၢဖဲပထုဘၣ် ၁၈, ဟါဖဲ ၃:၃၀-၅:၃၀ မုၢ်
ဟးထီၣ် တုၤမုၢ်ယဲၢ်နံၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်ကဖဲထီၣ်မၤလိတဲဘီၣ်သိၣ်ကွီပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤအဂီၢ်န့ၣ်တလီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်အပူၤနီ
တ ဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

သိလ့ၣ်တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤလၢဖိသၣ်အဂီၢ်မိၢ်ပၢ်ကဘၣ်ဟံးန့ၣ်မူၤဒါန့ၣ်လီၤ.

- မိၢ်ပၢ်လၢအကွဲးစဲလီၤအမံၤတဖၣ်,တူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်လၢအကဟံးန့ၣ်မူၤဒါန့ၣ်လီၤအသိးန့ၣ်လီၤ.
- လၢတၢ်ကမၤလီၤတၢ်ပုၤကွီၤဖိလၢအဆဲးလီၤအမံၤလၢထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲအံၤအပူၤအဂီၢ်,ပုၤကွီၤဖိတဖၣ် ကဘၣ်အိၣ်လၢထံၣ်အုၣ်
ဖံၣ်တၢ်မၤလိအတီၤပူၤ (ဟါ ၃:၃၀ တုၤ ၅:၀၀) ၉၀% ဒ်အထီၣ်ကွီတနံၤဘၣ်တနံၤအသိးလၢတလၢအတီၤပူၤ အသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤကွီၤဖိလၢ
အထီၣ်ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်အဆၢကတီၢ်တပုၤထီၣ်ဒ်တၢ်ပၢ်နီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွီတမံၤတဘျီယိ ဖဲလၢအကတၢၢ် ဇီးလၢအလီၢ်
တၢ်ကဖၢန့ၣ်က့ၤပုၤကွီၤဖိအဂၤလၢအအိၣ်ခိးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.
 - ကွီၤဖိတဖၣ်တၢ်ကဘၣ်ဟံးန့ၣ်က့ၤအီၤဖဲ ဟါ၅:၃၀န့ၣ်ရဲၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤလၢနကလဲၤအိၣ်က့ၤနဖိန့ၣ်ကမုၢ်ဝဲစဲကွီၤလၢနဖိလဲၤထီၣ်ဝဲတ
ဖျၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.
 - ကွီၤမ့ၢ်တထီၣ်ဒ်အမ့ၢ်-ဟါခိကွီပျၢ်ဆိ,မူခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤတၢ်ဆၢကတီၢ်တဂ့ၢ်,ကွီပျၢ်တၢ်ဟးကသ့ၣ်ကသီအမုၢ်နံၤ,ဒီးအဂၤတဖၣ်န့ၣ်,ကွီပျၢ်
ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤစ့ၢ်ကိးတအိၣ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.
 - ကွီၤမ့ၢ်အိၣ်ဒီးမိၢ်ပၢ်ကွီသရၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်,တၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမ့ၢ်အဂ့ၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်,ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤစ့ၢ်
ကိးတအိၣ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ.တၢ်အဝဲအံၤလၢကွီတဖျၢၣ်ဒီးတဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤဆိလိာ်အသးန့ၣ်လီၤ.နတၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိၣ်,နဆဲးကျိးကွီအပူၤဘၣ်မူ
ဘၣ်ဒါတဖၣ်သ့ၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဝဲအံၤ ဟံၣ်ပၢ်နီၣ်ပုၤကွီၤဖိအနီၣ်ဂံၢ် န့ၣ်လီၤ.ပုၤကွီၤဖိလၢအဆဲးလီၤမံၤတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဆၢတၢ်အီၤလၢ ဘျၢၣ်တီၢ်နီၣ်ဂံၢ် လၢအဘၣ်တၢ်
မၤအီၤဖဲ တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိတၢ်တီၢ်ကျဲၤအလီၢ် လၢအအိၣ်ဖဲ အရံၣ်န့ၣ် ဖဲလၢဖဲပထုဘၣ် ၁၂၀၂၁ ဟါခိ ၄:၀၀န့ၣ်ရဲၣ် န့ၣ်လီၤ. တလီၢ်နဖဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်
ကျဲၤဝဲအံၤအဆၢကတီၢ်ဒ်သိးတၢ်နဖိကဒီးန့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အဂီၢ်ဘၣ်. နဖိမ့ၢ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤန့ၣ်,အဒီပုၤဝဲစ့ၢ်ကိးကဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤန့ၣ်လီၤ.ထံၣ်
အုၣ်ဖံၣ်ကွီသရၣ်မ့ၢ်အဖိတဖၣ် တၢ်ကတူၢ်လိာ်အဝဲသ့ၣ်တဘျီယိန့ၣ်လီၤ. နဖိမ့ၢ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤန့ၣ်,ပကကွဲးလီၤလံာ်ဆူန့ၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကဆဲးကျိးန့ၣ်အဂီၢ်.
မိၢ်အမံၤ: _____ မိၢ်အဟံၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဒီးအိၣ်ဆိးလိာ်ကျဲ: _____ (ကွဲးလီၤနဖဲပျၢ်ဆ့ၣ်)
မိၢ်အလိတဲစိနီၣ်ဂံၢ်: _____ မိၢ်အလိပရၢအမံၤ(Email Address) _____
ပၢ်အမံၤ: _____ ပၢ်အဟံၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဒီးအိၣ်ဆိးလိာ်ကျဲ: _____ (ကွဲးလီၤနဖဲပျၢ်ဆ့ၣ်)
ပၢ်အလိတဲစိနီၣ်ဂံၢ်: _____ ပၢ်အလိပရၢအမံၤ(Email Address): _____

ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပကဘၣ်ဆဲးကျိးအီၤတၢ်တဂၤအမံၤဒီးအလိတဲစိနီၣ်ဂံၢ် -၁- _____
ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူပုၤလၢပကဘၣ်ဆဲးကျိးအီၤခံၣ်တဂၤအမံၤဒီးအလိတဲစိနီၣ်ဂံၢ် -၂- _____

လာတာကလဲဟံးန့ၣ်က့ၤယဖိဖဲအကွဲဖဲ ဟါၣ်း၃၀န့ၣ်ရံၣ် အဂီၢ်,ယဖိကြားမၤဒ်လၢအံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.
(ဝံသးစူၤတၢ်ပိၣ်တဲသကိးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤယုၣ်ဒီးနဖိတက့ၢ်.)

_____ မၤယဖိအိၣ်တၢ်လၢကွဲတၢ်လၢယလဲၤအိၣ်န့ၣ်က့ၤအိၤတစုန့ၣ်တက့ၢ်.

_____ ယဖိက့ၤဆူဟံၣ်လၢအခိၣ်,လုၣ်ယိၢ်

_____ ယဖိကဒီးဝဲကမျၢၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤအသိလုၣ်ဘၢးစံ(တၢ်ကဘၣ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤ
ဒီးကမျၢၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤအပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဖဲ ၃၅၃-၀၁၀၀)န့ၣ်လီၤ.

_____ ဆုၤက့ၤယဖိဆူဟံၣ်ယုၣ်ဒီး _____
ကွဲးလီၤပုၤနီၣ်ဒိၣ်တဖၣ်လၢအကဟဲဟံးန့ၣ်က့ၤနဖိလၢကွဲအမံၤတက့ၢ်.ပုၤနီၣ်ဒိၣ်တဖၣ်အံၤကဘၣ်ဒူးန့ၣ်အ
ခိၣ်ဂီၤ(အၣ်ဒိၣ်)တချုးတၢ်မၤသၣ်က့ၤပိၣ်အခံဆူဟံၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.)

_____ အဂ့ၢ်အဂၤ _____

ယၤ, _____ လၢအမ့ၢ်ဝဲစီၤ,နီၢ် _____ အ မိၢ်ပၢ်ပုၤ
ကွၢ်ထွဲအီၤဟ့ၣ်ဝဲအခွဲးလၢတၢ်ကဒိန့ၣ်ယဖိအတၢ်ဂီၤဖဲဘိၣ်သိၣ်ကွဲပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအကြားဝဲ ဘၣ်ဝဲဒီးကွဲအတၢ်
ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်ပညိၣ်တိၢ်ပၢ်လၢအပၢ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ဒိတၢ်ဂီၤသံ,တၢ်ဂီၤမူဒီးပၢ်လီၤအဂီၢ်လၢကမျၢၣ်ပုၤ ယဲၤသန့အပူၤန့ၣ်လီၤ.ယဟ့ၣ်
တၢ်အခွဲးအဝဲအံၤလၢတ အိၣ်ဒီးတၢ်ယုၣ်တၢ်အဘူးအလဲနိတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဟ့ၣ်ကွဲပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံသရၣ်အခွဲးလၢအလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်လၢအကမၤတၢ်လၢယဖိအဂီၢ်ဖဲဂီၢ်အူတၢ်ဆူးတၢ်ဆါမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဒီးယဖိအ
ခါန့ၣ်လီၤ.

နဖိကအိၣ်ဝဲတၢ်အိၣ်တံၤသးန့ၣ်ဂံၢ်န့ၣ်ဘါကိးနံၤဖဲဖဲထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.နဖိမ့ၢ်လီၢ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်န့ၣ်ဂံၢ်
န့ၣ်ဘါလီၤလီၤဆီဆီန့ၣ်,ဝံသးစူၤကွဲးပျၢ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အမံၤတက့ၢ်.

ဝံသးစူၤသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢယဖိ တဖိးဒီး တၢ်လၢလၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤတက့ၢ်.(အဒိ..ကသံၣ်ကသိ,တၢ်အိၣ်တၢ်အိ,တၢ်ဖိယၣ်အုၣ်,အဂ့ၢ်
အဂၤ)

မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်အရ့ဒိၣ်လၢနကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢယဖိအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဂ့ၢ်ကီလီၤဆီသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတက့ၢ်.

_____ မိၢ်ပၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ကွဲးလီၤအမံၤ

_____ မုၢ်နံၤမုၢ်သိ

တၢ်ဂ့ၢ်ဖိၣ်ထွဲ ၁

ဟူရိၣ်ကဗျာၣ်ကိတဖၣ်
 ဘီၣ်သိၣ်ကိပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ
 တၢ်ကဲထီၣ်သတူၢ်ကလၢဒီးပုၤကိတဖၣ်အလံာ်ဟံၣ်ဖျါ

တၢ်န့ၣ်ကျဲ..ပုၤလၢအအံးထွဲကွၢ်ထွဲပုၤကိတဖၣ်မၤပုၤလီၤလံာ်အဝဲအံၤတဘျီယီၤဖဲတၢ်ကဲထီၣ်အသးအခါန့ၣ်လီၤ.ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်သရၣ်
 မုၢ်ကဘၣ်ဆုၢ်လံာ်ကဘျးအဝဲအံၤဆူ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပုၤန့ၣ်တၢ်ဒီးပၤဆုၢ်တၢ်မူဒါခိၣ်အအိၣ်တချုး တၢ်မၤလိပျၢ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤကိတဖၣ်အမံၤ _____
 မၤလိတီၤ _____ ကိတဖၣ်အမံၤ _____
 မုၢ်နံၤ _____ တၢ်ဆၢကတီၢ် _____ တၢ်လီၢ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်အသး _____
 ပုၤလၢအမၤပုၤလီၤလံာ်အဝဲအံၤအမံၤ _____

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကျိအဂီၤ		မိၢ်ပျၢ်တၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံး		
လီၤသဘျုး	ခိၣ်သၣ်ယံၣ်ဘၣ်ဒီး	ဟၢဖၢ	မဲၣ်ရံၣ်	ယီၤသၣ်ယံ
ညိးထီၣ်/ပနူၤထီၣ်	အယံတၢ်ထီၣ်	ခိၣ်ဒုကိၢ်	မဲၣ်သၣ်	ခိၣ်လ့ၣ်ခိၣ်
အူအိၣ်	ဘၣ်ကူး	စုတီၤ	စုနၢ	ခိၣ်ဒု
သိၣ်တဲၣ်	ဆဲးဖျိ	ချၢယု	ခိၣ်လၣ်	မဲ
တၢ်ထီၣ်	တၢ်ဖုးသံပျီၢ်ဂီၤ	သးနါပုၢ်	စုဒု	စုဒုကိၢ်
အယံဆၢတလံာ်	စုချးခိၣ်ချး	စုနၢခိၣ်		
အဂၤတဖၣ်..		အဂၤတဖၣ်		
မၤပုၤလီၤခိၣ်သၣ်ယံၣ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးအလံာ်က့ဝံၤဆုၢ်လီၤအိၣ်ဆူဟံၣ်		အစ့ၣ်, အထွဲ, ခံခါလိာ်		

တၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးဖဲကဲထီၣ်တၢ်အသးဒ်လဲၣ်.

တဲကျါမိၢ်ပံာ်ဝံၤလံၤခါ.	ဝံၤ	တဝံၤဘၣ်	အခါဖဲလဲၣ်	ခိဖျိမတၢ်လဲၣ်
တဲကျါကိတဖၣ်အကသံၣ်သရၣ်မုၢ်ဝံၤလံၤခါ.	ဝံၤ	တဝံၤဘၣ်	အခါဖဲလဲၣ်	ခိဖျိမတၢ်လဲၣ်
ကိးကသံၣ်သရၣ်ဝံၤလံၤခါ.	ဝံၤ	တဝံၤဘၣ်	အခါဖဲလဲၣ်	ခိဖျိမတၢ်လဲၣ်

တၢ်ယါဘျီအကျိအကျဲဒီးတၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်အလီၢ်အကျဲ

လဲၤကဒီးလၢခံတဘျီ..

ကွဲးဖဲလီၤမံၤ

တၢ်ဂ့ၢ်ပိၢ်ထွဲ ဂ

ဘိၣ်သိၣ်ကိၣ်ပျၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလုၢ်လၢ်သကဲၣ်ပဝးလၢအကဲထီၣ်အသးသတူၢ်ကလၢ်အလံာ်

တၢ်န့ၣ်ကျဲၤပုၤလၢအအံးထွဲကွၢ်ထွဲပုၤကိၣ်ဖိကမၤပုၤလီၤလံာ်အဝဲအံၤတဘျီယီၤဖဲတၢ်ကဲထီၣ်အသးအခါန့ၣ်လီၤ.ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်သရၣ်မ့ၢ်ကဘၣ်ဆုၤလံာ်ကဘျးအဝဲအံၤဆူ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပုၤန့ၣ်တၢ်ဒီးပၤဆုၤတၢ်မူဒါခိၣ်အအိၣ်တချုး တၢ်မၤလိပျၢ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤကိၣ်ဖိအမံၤ _____ မ့ၢ်နံၤမ့ၢ်သီ _____
မၤလိတီၤ _____ ကိၣ်အမံၤ _____

တဲဖျါထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤ..

ဂ့ၢ်ဝီလၢတၢ်မၤတုၢ်အီၤဒီး/မ့တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဝီဆူညါအလီၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်မၤအီၤ(ဒ်အအိၣ်ဖျါလၢထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်အလံာ်စိၣ်စုအပူၤ)

- ထးခိၣ်အတၢ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်/တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတတဲဖျါထီၣ်လုၢ်လၢ်တၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သး
- အဘျီအါလံအယိအလီၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါမိၢ်ပာ်
- အဂၤတဖၣ် _____

ခိဖျိလုၢ်လၢ်သကဲၣ်ပဝးတခါအံၤအယိ,နအဲၣ်ဒီးလၢထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်အပုၤန့ၣ်တၢ် ကဟံးန့ၣ်ဂ့ၢ်ဝီ မနုၤလဲၣ်

- ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်ကိၣ်သရၣ်ဆဲးကျိးတုၢ်မိၢ်ပာ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဘျီယီၤ ဖဲလုၢ်လၢ်တခါအံၤကဲထီၣ်အသးအခါန့ၣ်လီၤ.

ပုၤမၤတၢ်ဖိမၤပုၤလီၤလံာ်အဝဲအံၤ _____

တၢ်ဟံးန့ၣ်ဂ့ၢ်ဝီဆူမဲၣ်ညါတပတီၢ် (ဒ်ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်လံာ်စိၣ်စုအိၣ်ဝဲအသိး)

- ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖျိဒီး မိၢ်ပာ်,ထံၣ်အုၣ်ဖံၣ်သရၣ်,ဒီးမ့တမ့ၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပုၤန့ၣ်တၢ် လၢကတၢ်ပိာ်တဲသကိးလုၢ်လၢ်အဝဲအံၤအဂီၢ်.
- ပာ်ပတုၢ်အီၤတစိၤတလီၢ်မ့တမ့ၢ်နိဟးထီၣ်ကွၢ်အီၤခိဖျိအအိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်ဂ့ၢ်သီဘၣ်အီၤကီခဲအယိ

